
Open brief aan de PvdA: Wat willen jullie met de megastallen? 
Onlangs stuurde staatssecretaris Bleker een brief naar de Tweede Kamer, waarin hij schreef dat hij 

van plan was een wet te gaan maken, waarin hij een limiet ging opnemen voor het aantal dieren dat 

een veehouder kan houden. De reactie van de PvdA in de Tweede Kamer per  motie: boeren mogen 

op één locatie niet meer dan 7500 vleesvarkens, 1200 fokvarkens, 220.000 vleeskuikens en 2500 

vleeskalveren houden. Verder vroeg de PvdA aan Bleker of hij de bouw van megastallen die de 

voorgestelde norm zouden overschrijden, zoals het NGB in Horst aan de Maas,  stil kon leggen. Ook 

in het verkiezingsprogramma van de PvdA Limburg (Provinciale Staten) stelt de PvdA dat ze tegen 

megastallen zijn. Nu heeft de PvdA daar landelijk een grens bij genoemd. Maar plaatselijk weten we 

niet wat we aan de PvdA hebben. Daarom deze open brief aan jullie. Wat willen jullie met de 

megastallen? 

De afgelopen jaren heeft de gemeenteraad van Horst aan de Maas regelmatig gediscussieerd over de 

komst van het Nieuw Gemengd Bedrijf met 1,2 miljoen kippen en 35.000 varkens. Steeds leek het er 

op dat jullie “nee” gingen zeggen tegen de plannen, conform aan jullie verkiezingsprogramma. Maar 

steeds weer kwam aan het einde van jullie betoog de draai: jullie stemmen steeds in met de plannen 

van het NGB. En als jullie de kans krijgen om in ieder geval wat langer na te denken – bijvoorbeeld 

omdat Bleker de gemeenten en provincies oproept de plannen even in de koelkast te zetten – is de 

PvdA, samen met het CDA – niet thuis! De vraag dringt zich dan ook op: zijn jullie een aparte fractie 

binnen de PvdA? Of wellicht zelfs van het CDA? Even voor de duidelijkheid: als jullie in Horst aan de 

Maas samen met de SP en D66 tegen het NGB stemmen, hebben jullie nog geen meerderheid. 

Immers, het CDA heeft samen met Essentie (VVD) de meerderheid in de gemeenteraad. Maar wij 

dachten dat jullie “ballen” hadden. Dat je in ieder geval zou staan voor wat jullie zeggen. Dat jullie 

een ruggengraat hadden. Wij roepen jullie bij deze nogmaals op: kom – in navolging van jullie 

broeders in de Tweede Kamer – met een voorstel in de gemeenteraad van Horst aan de Maas, 

waarin een stop wordt bepleit van de plannen van het NGB in afwachting van wetgeving van Bleker, 

óf diens opvolger.  

Wij hopen niet dat jullie je (weer?) gaat verschuilen achter een theoretisch rapport van de GGD, 

waarin staat dat er geen gezondheidsrisico’s zouden zijn, als het NGB er komt. Terwijl de gegevens 

die ze daarvoor gebruiken, afkomstig zijn van het NGB zelf! En waarbij ze geen gebruik maken van de 

concrete gegevens die beschikbaar zijn. En begin ook niet over dat je als bestuur betrouwbaar moet 

zijn en dat het NGB – nu ze vergunningen heeft aangevraagd – gewoon “net als elke Nederlander” 

het recht heeft, om de rechtsgang te volgen. Die “rechtsgang” maken jullie! Als jullie betrouwbaar 

zijn in de ogen van de initiatiefnemers van het NGB betekent dat automatisch dat jullie – als partij – 

onbetrouwbaar en ongeloofwaardig zijn ten opzichte van de kiezers. Wij weten niet wat erger is. 

Maar wellicht dat dat zal blijken bij de uitspraak van de kiezers op 12 september aanstaande… 

Het bestuur van vereniging Behoud de Parel 

Voor deze,  

André Vollenberg (voorzitter) 


